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LA SRA. PRESIDENTA:

Bones tardes. Siau tots benvinguts i benvingudes a la
Comissió d'Assumptes Socials. Primera pregunta, obligada, els
demanaria si hi ha cap tipus de substitució. Digau.

EL SR. PITALUGA I IVORRA:

Jo som Álex Pitaluga i substituiré Irantzu Fernández.

LA SRA. PRESIDENTA:

Molt bé.

EL SR. FERNÁNDEZ I LOMBARDO:

Sí, Sra. Presidenta, Ares Fernández substitueix Pilar Costa.

LA SRA. PRESIDENTA:

Molt bé. 

Proposició no de llei RGE núm. 4456/23, presentada pel
Grup Parlamentari Socialista, relativa a impulsar els
protocols davant les agressions sexuals grupals a turistes. 

Bé idò passam a l’únic punt de l’ordre del dia, que
consisteix en el debat de la proposició no de llei RGE núm.
4456/23, presentada pel Grup Parlamentari Socialista, relativa
a impulsar els protocols davant les agressions sexuals grupals
a turistes. Per a la seva defensa per part del Grup Parlamentari
Socialista, té la paraula la Sra. Sílvia Cano, per un temps
màxim de cinc minuts. Gràcies.

LA SRA. CANO I JUAN:

Gràcies, presidenta. Aquest estiu a Mallorca s'han conegut
tres violacions grupals a joves turistes. El juliol sis turistes
alemanys varen agredir sexualment una jove compatriota de 20
anys. Després vuit joves francòfons varen agredir una turista de
18. I després tres joves britànics a una dona de la mateixa
nacionalitat. Aquests fets varen generar una profunda
commoció a la nostra societat i també una preocupació
internacional sobre la seguretat de les dones en determinades
zones turístiques de les nostres illes. Una major conscienciació
social, gràcies a la lluita feminista internacional, com el
moviment Me Too, ha fet que les víctimes de les agressions
hagin denunciat i volem destacar també la bona feina que han
fet les forces i cossos de seguretat de l'Estat, amb la ràpida
investigació i intervenció que va permetre capturar els
agressors i que es posassin a disposició judicial. 

Les agressions sexuals són delictes que no entenen de
fronteres i en un món globalitzat, on la cultura de la violació
està provocant un augment de les agressions sexuals entre els
joves, per tota la promoció de la pornografia, entre d'altres. I és
que podem afirmar que existeix una pornosocialització, que
contribueixen a la confusió entre el sexe i la violència, que
erotitza la violència cap a les dones i el seu patiment, i aquesta
socialització, amb la misogínia i la violència cap a les dones
que transmet la pornografia, si li sumam els excessos de les

festes, l’alcohol, les drogues, estam davant d’un còctel
explosiu. 

Els delictes contra la llibertat sexual han crescut a la nostra
comunitat un 22% respecte de l'any 2022. Si miram la memòria
de la Fiscalia i les dades dels increments de les agressions
sexuals, sobretot entre joves, una de les consideracions que fa
aquesta memòria és la relació que ja està establint entre una
manca d’una formació èticosexual adequada i també el visionat
de la pornografia entre joves, que encara no tenen el seu sentit
comú format i que cada vegada és més violent i totes aquestes
conductes les volen reproduir. 

Per tant, aquí les administracions públiques han de vetllar
per la integritat de tota la ciutadania i per defensar el dret de
llibertat de moviment i llibertat sexual de totes i de tots, també
de les persones que ens visiten durant les vacances. I la
ciutadania i els visitants que vénen a les nostres illes, han de
conèixer els recursos que tenen la seva disposició per si es
troben davant d’un delicte, com el d'agressió sexual. Per això
les propostes d’acord que esperam que puguin tenir el suport. 

La primera és condemnar des d'aquest parlament, qualsevol
mena d'agressió sexual i la utilització de la submissió química,
com un mètode d'anul·lar la voluntat de les víctimes. 

Després instar a treballar el Govern amb la patronal d'oci i
hotelera, mesures per prevenir, tant la submissió química, però
també saber actuar davant casos d'agressions sexuals als seus
establiments. 

També de la mà dels consells, realitzar campanyes de
conscienciació, guies d'actuació, que estiguin adreçades a
turistes en diferents idiomes, per saber com s'ha d'actuar, on
poden acudir en cas d'alguna situació d'agressió sexual. Però
també que els agressors coneguin quines són les conseqüències
penals perquè no hi hagi impunitat. 

Després, també instar el Govern de les Illes Balears a
establir i donar a conèixer, de la mà de les diferents institucions
competents, poden ser també els consells i els ajuntaments,
protocols específics als espais de seguretat per a les dones a les
festes patronals i formar la policia local en aquest sentit. I aquí
també es poden utilitzar els recursos de les meses contra la
violència masclista, formades a diferents municipis, per poder
incidir en aquesta formació de la policia local i englobar els
diferents sectors en aquesta lluita en contra les agressions
sexuals i els excessos a les festes. 

I després també una altra proposta per treballar la
coeducació als centres educatius, perquè és fonamental la
cultura de la igualtat, fomentar la cultura del consentiment, de
la reciprocitat sexual i fer campanyes específiques per a
adolescents a les xarxes socials, perquè els adolescents
necessiten que ens hi dirigim des de les institucions, en un
llenguatge més planer i que ells puguin entendre i s’hi vegin
representats. 

I, per últim, instar el Govern a impulsar, el més aviat
possible, els centres de crisi 24 hores per a víctimes de
violència sexual, que aquesta és una de les coses que preveu la
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Llei de llibertat sexual, i pensam que serà un recurs molt
important per garantir els drets de les dones.

Gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sra. Cano. Hi ha una sèrie d’esmenes. Hi ha
una esmena RGE núm. 6092/23, del Grup Parlamentari VOX.
Té la paraula el Sr. Agustí Buades, per un temps màxim de cinc
minuts.

Moltes gràcies.

EL SR. BUADES I RUL·LÁN: 

Moltes gràcies. Bueno, una nueva decepción, començam
amb una altra PNL del PSOE, que agraesc, però que és una
altra forma de tenir una decepció, encara estam esperant la
PNL sobre la Llei del “sí és sí”, on ja hi ha més 1.200
reducciones de condenas, más de 200 violadores sueltos y en
Baleares hay 64 condenas reducidas de (...) Tribunal Superior
de Justicia y 48 en la Audiencia de Palma.

VOX está en contra de toda violencia, de esto no hay duda
de ello. Incluso y sobre todo en la violencia sexual o doméstica.

Nuestro punto 86 pone, del acuerdo con el PP, pone:
“Pondremos en marcha un estudio en profundidad sobre el
aumento de las agresiones sexuales, en especial las aberrantes
-vuelvo a repetir, aberrantes- caso de violencias grupales para
determinar causas y elaborar perfiles repetidos de los agresores
para poder combatirlos con más eficacia. 

Per tant, que quedi clar que VOX està en contra de toda
violencia sexual o doméstica, y tachamos de aberrantes las
violaciones grupales.

Pero claro, ustedes en esta PNL, que está muy bien, pasan
de puntillas sobre una de las causas, y a mí me gustaría incidir
en una de estas causas, que es la pornografía. 

En el último estudio de Save the Children se dice que 7 de
cada 10 adolescentes consumen porno y que es por primera vez
a los 12 años, y el 51,2% lo hacen por WhatsApp o redes
sociales y el 30% de esos jóvenes adolescentes dicen que es el
único recurso para aprender sexualidad.

Ustedes, en la ley que aprobaron de infancia y adolescencia,
uno pone en Google, pone en “buscar: pornografía”, solo
aparece una vez, una, y es la causa, ¿eh?, de muchas
violaciones, una. Y ¿dónde?, en el artículo 48.1.e), que es sobre
comunicación audiovisual de las administraciones públicas,
¡solo faltaría que IB3 o cualquier conselleria pusiera
pornografía en sus páginas! Bueno, es la única referencia de
pornografía en una ley de infancia y adolescencia, y este es uno
de los motivos más por el cual vamos a cumplir nuestro
compromiso con el PP de cambiar, modificar, derogar esta ley,
aparte de muchísimos más temas, pero bueno, ahí vienen. Por
eso, ese es un motivo por los cuales vamos a derogar esa ley.

¿Y qué piensan los especialistas de... que (...) la
pornografía? Pues mire, una psicóloga: “Lo que esta haciendo
el porno es maleducar a la sociedad en prácticas que apuntan a
la violencia sexual sobre las mujeres”; una criminóloga asegura
que: “el consumo de pornografía puede pervertir el sano
desarrollo sexual de un menor”; y una tercera experta, es una
educadora social, se lamentaba que el vídeo de la manada
estuviera en el top, lo más buscado en las webs de este tipo y
comenta: “Estamos llegando tarde, lo estamos haciendo mal”.

Ustedes ponen un artículo en la ley de infancia y hacen una
PNL, pero en el desarrollo, en el petitum no diuen res, ¡ale!,
causa, pornografía, porno asociación, pero en el petitum res.
Por lo tanto, es un canto al sol.

Otro punto, y es la enmienda que hemos presentado,
nosotros pensamos que..., bueno, ustedes lo que siempre hacen
es, como el Pisuerga pasa por Valladolid, vamos a meter la
coeducación, mantra "progre", lo único que se puede educar en
igualdad es la coeducación, pues no es verdad. No es verdad,
hay otros tipos de educación, (...)... Sí, claro, la igualdad. La
igualdad y el respeto entre unos y otros. No tiene por qué ser
coeducación, porque para ustedes la coeducación es mantra
"progre", dogma de fer, dogma de fe que la educación es lo que
educa en igualdad, pues no. El que educa en igualdad entre la
familia, son los padres, son los protagonistas verdaderos de la
educación de los hijos y la educación afectivo-sexual tiene que
ser dada por los padres principalmente y hay que dar las
herramientas a los padres, siguiendo el principio de
subsidiariedad de las administraciones para que los padres
tengamos las herramientas suficientes para educar a nuestros
hijos en la educación afectivosexual.

Y voy acabando, nuestra... la medicación es muy clara, los
hijos no son del estado y por eso presentamos esta enmienda.

Gracias.

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sr. Buades. Per defensar l'esmena RGE
núm. 6109/23, del Grup Parlamentari MÉS per Mallorca, té la
paraula la Sra. Marta Carrió, per un temps màxim de cinc
minuts.

Gràcies.

LA SRA. CARRIÓ I PALOU:

Moltes gràcies, presidenta. Nosaltres vàrem presentar
aquesta esmena que la companya, la Sra. Cano ens fa una
proposta de transacció i llavors dirà que hi estam d'acord,
perquè senzillament fa una millora de la redacció d'aquest punt,
incorpora allò que nosaltres havíem plantejat a l'esmena,
bàsicament era sobretot per concretar, perquè al final les
polítiques si no es concreten de vegades són males d'avaluar i
són males d'implantar.

I quan parlàvem de coeducació, que, efectivament, una gran
part de la coeducació l’exerceixen els pares, i jo l’exercesc
cada dia amb els meus fills, i no té res a veure qui la fa, sinó el
que fa, no?, i pares i mares fan coeducació i d'altres no, això és
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així. Incorporàvem bàsicament que una de les eines que, com
a administració, es podia dur endavant, era el pla de
coeducació. Dins aquest pla de coeducació que a la passada
legislatura es va fer el primer, una de les línies estratègiques és
l'educació afectivosexual. I aquí, dintre d'aquestes línies, hi ha
incorporat tot el contingut de prevenció de consum de
pornografia i prevenció d'explotació sexual precisament. 

I per tant, bàsicament, el que proposàvem era concretar en
una acció, perquè aquest pla va acabar l'any passat, i s’ha de
reeditar. Gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sra. Carrió. Per defensar les esmenes RGE
núm. 6115/23, 6116/23 i 6117/23, del Grup Parlamentari Mixt,
té la paraula la Sra. Cristina Gómez, per un temps màxim de
cinc minuts.

Moltes gràcies.

LA SRA. GÓMEZ I ESTÉVEZ:

Gràcies, Sra. Presidenta. Nosaltres estam d'acord amb la
proposta presentada pel Partit Socialista. El que passa és que...
és ver que està com molt contextualitzada inicialment amb el
tema succeït, en temes de turistes, no?, tant els agressors com
les víctimes eren turistes, tot i que després la proposició avança
cap a un context més general.

I sí que pensàvem que era un poc el que s'havia de fer, no
reduir-ho només a turistes, sinó a tothom, fins i tot els temes de
coeducació demostrarien que el context no és només de
turistes, s’estan proposant mesures a l'abast d’aquest govern i
en diferents conselleries.

El que hem fet és fer tres propostes d'esmena. La primera és
“El Parlament de les Illes Balears insta el Congrés dels
Diputats a modificar la Llei d'assistència jurídica gratuïta per
tal d'incloure-hi la violència sexual, complint el mandat de la
Llei orgànica de garantia integral de llibertat sexual”. Aquesta
llei donava un termini d'un any i, bé, el que feim és recordar
que el temps passa volant i que no hauria d’esgotar-se aquest
termini.

Una altra esmena que hem presentat ve a dir: “El Parlament
de les Illes Balears insta el Govern de l'Estat i el Parlament
espanyol a legislar sobre una llei específica contra el tràfic de
persones, especialment dones, i un torn de justícia també
especialitzat per a les seves víctimes”.

I m'he deixat la primera, ah!, sí: “El Parlament de les Illes
Balears...”, aquesta apunta precisament amb aquesta... amb
aquest context més genèric, “El Parlament de les Illes Balears
insta el Govern de les Illes Balears a mantenir i millorar els
protocols i augmentar la dotació pressupostària per tal de
prevenir i eradicar qualsevol classe d'agressió sexual”.

Bé, la Sra.... la diputada, crec que... Te toca a tu dir-ho o ho
dic jo?... No... Perdonau, eh?, és la primera vegada que present
esmenes...

(Rialles de la intervinent)

Crec que m’accepta dues esmenes, és així? Bé, idò...,
d’acord. Gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sra. Gómez. Ara, torn per fixar la posició,
pel Grup Parlamentari Popular té la paraula la Sra. Marga
Durán.

LA SRA. DURÁN I CLADERA:

Moltes gràcies, presidenta. Molt bones tardes, diputades i
diputats. Mirin, davant aquesta proposició no de llei hem de dir
que nosaltres hi estam d'acord i que, evidentment, com no pot
ser d'altra manera, des del Govern de les Illes Balears i com
hem defensat sempre des del nostre grup parlamentari, estam en
contra de qualsevol agressió sexual, sigui grupal o no sigui
grupal, i és ver que estam preocupats, i molt, per aquestes
darreres agressions sexuals que s'han produït aquest estiu; com
també estam preocupats per l'increment de la violència de
gènere, no just a les Illes Balears, que és ver que n’hem tengut
un increment, com abans ha dit la Sra. Sílvia Cano, sinó també
a tot Espanya. 

Mirin, el Govern -i ho va explicar aquí perfectament la
consellera quan va venir en compareixença- ja ha fet les passes
necessàries perquè s'incloguin dins una plataforma d'oci
nocturn per poder treballar en una línia conjunta amb els
diferents agents, per tal de prevenir la submissió química en
l'actuació davant casos d'agressions sexuals i es faran més
passes endavant, ja que es va convocar la Comissió d'Igualtat,
que hem de recordar que aquesta comissió d'igualtat en quatre
anys just s'havia convocat tres vegades i que, a més, aquesta
Comissió d'Igualtat feia un any i mig que no es convocava.
Però és veritat que davant aquesta proliferació de casos grupals
d'agressions sexuals, es va considerar que s'havia de convocar
tot d'una i es va fer tot d'una i ja varen canalitzar tot un seguit
de línies i que ben aviat veuran vostès. Per tant, jo crec que el
Govern es deixa d’eslògans i s’ha posat a fer feina de ben de
veres. Per tant, evidentment, votarem a favor del primer punt.

Quant al segon punt, també ho està treballant el Govern dins
la Comissió d'Igualtat, on la part tècnica ja s'ha activat, per fer
front a una bateria d'accions per tal d'elaborar el tema de les
agressions sexuals. Per tant, al segon punt hi votam a favor. 

En el tercer punt, actualment el Govern té una formació
sobre agressions sexuals, on es reformularà i s'obrirà a altres
perfils professionals. El tema de protocols es començarà a
treballar la seva elaboració, ho trobam necessari. El que vull dir
és que no hi ha cap protocol en aquest moment, no existeix. Per
tant, ara ja s'ha posat fil a l'agulla, s’està treballant en aquests
protocols. És veritat que ens resulta curiós que ara tot d’una
s'hagi presentat aquesta proposta i que hagin tengut vuit anys
per fer-ho i per demanar aquests protocols, no s'ha fet. Però no
es preocupin, es farà, vull dir que es farà, es farà. Per tant, el
tercer punt es vota a favor.

Quant al quart punt, votam a favor d’aquest quart punt, ja
haguéssim votat a favor del quart punt, com haguéssim votat a
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favor de l'esmena. Per tant, aquesta transacció que ha presentat
la portaveu del Partit Socialista, evidentment també la votarem
a favor. Ja es treballa en la coeducació en els centres educatius
i les campanyes per a adolescents es duran a terme, ja que és
una línia d'actuació que ha sortit de (...) de prostitució i on
vostès no varen arribar a desenvolupar cap línia d'actuació.
Però no es preocupin que ho farem. He de dir que en aquest
primer pla d'educació el que es va fer va ser donar 300.000
euros als centres i es varen donar 2.000 euros a cada centre,
bàsicament per fer actes del 8M i del 25N. Ahir mateix es va
tenir una reunió i els digueren a tots que es faria el segon pla.
Ahir mateix la conselleria ja va avisar que es faria el segon pla.
Per tant, això que vostès diuen aquí ja està fet. Per tant, per
això també votam a favor. 

El 5, quin altre... és veritat que estam davant una altra
casualitat, i aquí em vull estendre una miqueta. Aquí vostès
demanen els centres de crisi de 24 hores, tots vostès, em sembla
que tots els que són en aquesta comissió varen assistir a la
compareixença de la consellera. La consellera, per caràcter, per
manera de ser, i aquest govern, els puc assegurar que seran
totalment transparents. Cada vegada que vostès tenguin
qualsevol qüestió, jo com a diputada o el portaveu d'aquesta
comissió, que no som jo, sinó que és el Sr. Pedro Álvarez, els
donarà totes les explicacions possibles, perquè les demanarem
a la conselleria. 

I els vull dir el següent, vostès saben i ho va dir aquí la
consellera, que va arribar a aquesta comunitat autònoma una
partida important de doblers l’any 2021, precisament per a la
construcció d'aquests centres de crisi, que nosaltres creim
absolutament necessaris. Varen arribar aquests doblers aquí
l'any 2021, no es va fer cap conveni a cap consell insular, l'únic
conveni que es va fer va ser -ho he dit-..., no es va fer cap
conveni fins dia 26 de juny de 2023, quan ja s'havien perdut les
eleccions. Per tant, el que deia, no s'havia fet cap conveni fins
que es varen perdre les eleccions i es va fer just amb el Consell
Insular de Mallorca aquest conveni, el Govern no l’havia fet,
tenint els doblers aturats dins un compte bancari durant més
d'un any i mig, el varen tenir ..., a finals, el desembre de 2021
varen arribar els doblers. I tots aquests doblers han estat aturats
dins un compte bancari, estam parlant de quantitats molt
grosses, perquè no s’havien signat els convenis. És igual, ara... 
Des de la conselleria s’han posat en contacte amb els consells
insulars de Menorca, d’Eivissa i de Formentera i s’estan fent
totes les passes necessàries, s’està demanant una pròrroga del
mateix temps a l’Estat per allò que són ..., evidentment totes
aquestes partides econòmiques tenen uns doblers amb un
termini d’execució, s’ha demanat una pròrroga i evidentment
tot d’una que es pugui es faran aquests convenis, els únics que
ens queden per fer, que són el de Menorca, el d’Eivissa i el de
Formentera. Per tant, evidentment hi votarem a favor.

No sé per què la Sra. Sílvia Cano no ha dit a quines
esmenes donaran suport, tant d’Unides Podem com de VOX,
però ja donarem el nostre sentit del vot després. Gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sra. Durán. Ara procedeix la suspensió de
la sessió per un temps de deu minuts, per la qual cosa es

demana al grup proposant, si vol una suspensió de la sessió o
continuam. Continuam? Molt bé, molt bé.

 Bé, així passam a la intervenció de la proposant, la Sra.
Cano, per fixar posició i assenyalar si accepta les esmenes o no,
per un temps màxim de cinc minuts.

Gràcies.

LA SRA. CANO I JUAN:

Gràcies. En primer lloc, vull agrair el sentit de les
intervencions i també les esmenes amb esperit constructiu que
s'han presentat. Hem fet una proposta de transacció a l'esmena
6109 de MÉS Mallorca, afinant una mica el redactat, però
recollint allò que és el concepte de desenvolupar el Pla de
coeducació, per tal de treballar-ho en els centres educatius.
Així que es recull la seva esmena per donar una mica de més
continuïtat a allò que era el redactat de la proposta original. 

Després d’Unides Podem acceptaríem les 6615 i 16,
entenem que milloren el redactat de la llei i a més la 16 és una
obligació de la llei que es donava un termini d'un any per fer el
desenvolupament, per garantir l'assistència jurídica, universal
de les dones víctimes d'agressions sexuals. De la mateixa
manera que les dones víctimes de violència de gènere tenen
dret a l'assistència jurídica universal, la Llei de llibertat sexual
també contemplava aquesta possibilitat, entre altres coses, com
els centres de crisi, que nosaltres reivindicam el que s'ha
impulsat per part del Govern de les Illes Balears i un arriba fins
on arriba. Hi havia els doblers, es va signar un conveni, durant
vuit anys s’ha fet moltíssima feina i ara l’obligació del nou
executiu és agafar el llegat, continuar-lo, millorar-lo i, si és
així, tendran el suport del Grup Parlamentari Socialista, perquè
crec que aquí hi guanyarà el conjunt de les dones d'aquestes
illes i el conjunt de la societat. Per tant, si es posen en marxa
aquests centres de crisi, que en el cas del Consell de Mallorca
ja hi havia aquest pressupost i el conveni, ara es tracta de fer-lo
extensiu i desenvolupar la llei en els termes que està prevista. 

Després, respecte de la feina de coeducació, s'ha de revisar
l'anterior pla, s'ha de desenvolupar el nou. I nosaltres també
consideram que és molt important tota la feina dels agents de
coeducació que es varen desplegar a la xarxa educativa. No són
només els doblers que es puguin posar per a activitats puntuals
del 8M o del 25 de novembre, sinó que hi hagi una persona
responsable a cada centre, que aquesta persona pugui donar
recursos, pugui  marcar pautes, pugui generar xarxes i
dinàmiques en els centres educatius, per afavorir aquesta
igualtat d'oportunitats entre dones i homes. I pensam que
aquests agents coeducadors tenen un plus multiplicador molt
important. I nosaltres pensam que s'ha de continuar amb
aquesta tasca.

Després, Sr. Buades, no hem passat de puntetes sobre la
pornografia, tot el contrari, estam dient que la causa o una de
les causes principals de l'augment de les agressions sexuals té
a veure precisament amb la pornografia, perquè contribueix a
la cultura de la violació. I ja que vostè avui ha comentat això,
des del Grup Parlamentari Socialista hem registrat una petició
de compareixença de la coordinadora de l'estudi sobre l'impacte
de la pornografia en els joves de les Illes Balears, que és la Dra.
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Valentina Milano, que va coordinar un estudi amb una sèrie de
conclusions i recomanacions per dur a terme des del Govern de
les Illes Balears, i hem sol·licitat que pugui comparèixer en
aquesta comissió per explicar-nos aquestes conclusions i que
després puguem, com a grups polítics, demanar que es puguin
implementar totes aquestes conclusions i propostes, sobretot de
donar eines als pares per a verificació i control parental en
l'accés als dispositius dels joves. 

Però nosaltres, Sr. Buades, pensam que els nins i les nines
han de veure continguts de caire cívic, de ciutadania a les
escoles i que l'educació afectivosexual ho és, té aquest
component també de caire cívic, i, per tant, s'ha de veure des
dels centres educatius, sense llevar la responsabilitat a les
famílies en l'educació moral dels seus infants. A casa seva
educaran els infants, però a les escoles, el deure cívic
d'educació a la ciutadania, això és de l'Estat. I tenim un
problema, els nins amb 9 anys estan accedint a continguts que
són molt violents, no tenen les eines, pensen que això és la
sexualitat, confonen la violència amb el sexe, i això té una
incidència en les agressions sexuals. 

L'altre dia, el doctor Ballester deia que un jove al llarg de
la seva adolescència pot mirar unes mil hores de pornografia,
de contingut pornogràfic; en canvi, en el millor dels casos rebrà
vuit hores d’educació afectivosexual...

LA SRA. PRESIDENTA:

Sra. Cano, ja ha passat el temps, gràcies.

LA SRA. CANO I JUAN:

Tenim un problema i crec que hem de mirar a la cara aquest
problema. Gràcies. 

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sra. Cano. Bé, així que... bé, farem punt per
punt, les esmenes que accepti, ja que ha estat la proponent, val,
així que direm el punt 1, s’aprova tal qual com està a la
proposta? 

(Remor de veus)

D’acord, una pregunta, l’esmena de VOX s’accepta o no
s’accepta, Sra. Cano? L’esmena de VOX s’accepta o no
s’accepta?... No s’accepta, d’acord, així que no es pot dur a
votació, Sr. Buades, em sap greu, ella comanda...

(Remor de veus)

Passam a votació, és punt per punt, si vos sembla bé.

Passem a votar el punt 1. 

Vots a favor del punt 1?

EL SR. SECRETARI:

13 vots a favor. Unanimitat.

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies. Punt 2. 

Vots a favor?

EL SR. SECRETARI: 

13 vots a favor. Unanimitat.

LA SRA. PRESIDENTA:

Molt bé, moltes gràcies. Punt 3. 

Vots a favor?

EL SR. SECRETARI:

13 vots a favor. Unanimitat.

LA SRA. PRESIDENTA:

Bé, és fàcil així, eh? 

EL SR. SECRETARI:

Així és senzill.

LA SRA. PRESIDENTA:

Punt 4, hi ha la transacció de MÉS per Mallorca, s'accepta
la...? D’acord.

(Remor de veus)

Cap grup...? No, ningú no s’hi oposa, eh? Ningú no s’hi
oposa.

Votació, haurem de votar, haurem de votar, ...

Vots a favor amb la transacció?... Vots a favor amb la
transacció? Vots a favor, per favor? Vots a favor?

EL SR. SECRETARI:

12 vots a favor.

LA SRA. PRESIDENTA:

Abstencions? 

EL SR. SECRETARI:

Cap abstenció.

LA SRA. PRESIDENTA:

Idò, vots en contra?

EL SR. SECRETARI:

1 vot en contra.
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LA SRA. PRESIDENTA:

I ara el punt 5.

Vots a favor? 

EL SR. SECRETARI:

13 vots a favor. Unanimitat.

LA SRA. PRESIDENTA:

Ara les esmenes. L’esmena RGE núm. 6615/23, de Podem.

Vots a favor?

EL SR. SECRETARI:

12 vots a favor.

LA SRA. PRESIDENTA:

Vots en contra?

EL SR. SECRETARI:

1 vot en contra i cap abstenció.

LA SRA. PRESIDENTA:

La RGE núm. 6616/23.

Vots a favor?

6116, m’he equivocat jo. 6116.

Vots a favor?

EL SR. SECRETARI:

12 vots a favor.

LA SRA. PRESIDENTA:

Abstencions?

En contra?

EL SR. SECRETARI:

Cap abstenció i 1 vot en contra.

LA SRA. PRESIDENTA:

Queda aprovada la Proposició no de llei RGE núm.
4456/23, relativa a impulsar els protocols davant les agressions
sexuals grupals a turistes.

I com que no hi ha res més, s'aixeca la sessió. Moltes
gràcies.
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